

## **RESUM REUNIÓ TAULA BARRIS BAIXA DENSITAT I DISSEMINATS**

18 de d'octubre de 2022 a les 18.30 h. Centre Cívic Montserrat Roig

### **Assistents:**

Manuel Ramírez Cañada AV habitatges del MOPU

Elisabet Garcia AV habitatges del MOPU

Rafael Resina AV Les Carbonelles

Isabel Prieto Paredes. AV Les Martines

Encarna Hervia. AV Les Martines

Xavier Carrobé Capella . AP Vista Alegre

Joanna Egea González. AV Can Gonteres

Cristina Fernández Gibert . AP Bon Aire Residencial

Jennifer Sánchez Hernández. AV El Molinot

Francisco Contreras. APV Les Fonts

Jesús Aragonés AV Veïns Torres Can Parellada

Mónica Redolat. AV Font de l'Espardenyera

### **Excusats:**

Eloi Carbonell. Can Carbonell

Mercè Martí Arolas. APV de Les Fonts

Angel Moreno López. AV Torres Can Parellada

Raúl Jiménez . AV Can Palet de Vista Alegre

Sergi Parra Vega. Can Carbonell

Rafael Carreras Gullén. Els Pinetons

M<sup>a</sup> José González Osuna. AV Can Parellada per la Unitat del Nostre Barri

Gabriel Zafra Calero. Nova Associació de Veïns de Can Parellada

### **Representants de l'Equip de Govern:**

Noel Duque Alarcón, Regidor/a d'Estructura Territorial, Districtes i Equipaments que n'exercirà la Presidència, i regidor del Districte 6.

Núria Marín Garcia, Regidora Districte 2.(excusa la seva absència)

Jennifer Ramírez Porras, Regidora Districte 4 (excusa la seva absència)

Patricia Reche Martínez, regidor Districte 5

Miguel Ángel Moreno Félix, regidor Districte 7 (excusa la seva absència)

Africa Serena Velasco, regidora del PSC

### **Representants tècnics municipals:**

Roser Ortega Aldea, Coordinadora Districte 2 (excusa la seva absència)

M.<sup>a</sup> Ángeles Bejarano Trujillo, Coordinadora Districte 4

Isabel Fernández Lázaro, Coordinadora Districte 5

Eva Gou Quintana, Coordinadora Districte 6

Antònia Fernández Pérez, Coordinadora Districte 7 (excusa la seva absència)

Miquel Pérez Almudaina, Director de l'àrea d'Estructura Territorial i Atenció Ciutadana

Fina Fernández. Directora del Servei de Via Pública, Seguretat i Protecció Civil

Antoni Flores, Intendent Major

Ignasi Fernández, director del Servei de Tecnologia i Sistemes d'Informació

Cristina Álvarez Guerrero, Cap del Servei de Coordinació de Districtes

### **Ordre del dia:**

- 1.- Aprovació de l'acta de l'anterior sessió.
- 2.- Seguretat i Protecció Civil (tema càmeres de videovigilància)
- 3.- Torn obert de preguntes.

### **Desenvolupament de la sessió:**

#### **1.- Aprovació de l'acta anterior.**

El president de la Taula dóna la benvinguda als participants i passa al primer punt de l'ordre del dia d'aprovació de l'acta de la sessió anterior del 5 de juliol del 2022.

Pren la paraula la Sra Isabel Prieto i comenta que la reunió del juliol va demanar que quan els tècnics anessin a mirar el de les càmeres, que hi hagués algú de les associacions de veïns doncs són els que coneixent el territori.

Respon el Sr. Noel Duque i diu que s'ha fet arribar la documentació amb la proposta dels serveis i que avui és el dia per recollir les propostes del veïns.

Respon la Sra. Isabel Prieto diu que han rebut la proposta d'ubicació de les càmeres i la proposta era que els veïns participessin en decidir on ubicar-les.

Pren la paraula la Sra. Fina Fernández i diu que el projecte ja està fet.

El Sr. Miquel Pérez aclareix que s'ha de mirar la proposta tècnica de l'Ajuntament i intentar consensuar amb les propostes dels veïns per veure si es pot modificar algunes o en tot cas demanar futures instal·lacions.

Els representants del MOPU es queixen que a la proposta que s'ha fet arribar no surt cap càmera al seu barri.

Pren la paraula el Sr. Joan Antoni Flores i comenta que la mancomunitat no entrava dins d'aquesta proposta.

El Sr. Manuel Ramírez comenta que estaven contents perquè es va contar amb ells per formar part de la Taula, s'ha posat nom a un carrer, s'ha fet la dinamització, i ara ha estat una sorpresa veure que no tenen cap càmera. La instal·lació de la càmera s'havia parlat en diferents reunions i la coordinadora sempre els hi havia dit que es tirava endavant.

La Sra. Fina Fernández explica que aquest projecte és l'inici, que això no s'aturarà, es recullen les noves peticions i necessitats per poder anar ampliant en un futur.

El Sr. Flores explica que aquest projecte de videovigilància és una novetat, no té res a veure amb la resta de càmeres que hi ha a la ciutat, fa molt temps que s'està treballant.

La Sra. Fina Fernández explica la dificultat que s'han trobat per buscar les ubicacions, tant per les dificultats tecnològiques com pel que fa falta per instal·lar-les, tot té un estudi darrera.

Pren la paraula la Sra. Cristina Fernández i diu que ella no ha rebut el projecte de d'ubicació de les càmeres. El Noel li diu que si no ho té li tornarem a enviar.

El Sr Noel demana conèixer si el MOPU ha estat en les reunions que s'han fet per temes càmeres. Insisteix que en tot cas aquest és un primer pas i que tot el que s'hagi de millorar s'anirà fent.

La Sra. Isabel Prieto insisteix que l'AVV Les Martines porta 5 anys amb el tema de les càmeres, que s'han anat trobant entrebancs i les càmeres no arriben. Ara que ja tenen la ubicació es troben que no és el lloc més adient, es deixa una entrada principal al barri sense cap càmera. Si s'hagués fet la trobada amb els veïns aquest nou entrebanc no estaria, manifesta que creu no s'arribarà mai al final i això fa que es cremin. Per la Sra. Prieto, la Taula no està arribant a res, ella pensava que ja estaria tot fet i no.

La Sra. Fina Fernández demana conèixer on és la ubicació exacta del punt que falta, li responen que és la Font Rodó, 6 que surt a la Ctra Martorell (per les Carbonelles).

Els representants de Can Parellada diuen que les entrades al barri pel bosc tampoc tenen càmeres.

La Sra. Fina Fernández explica les diferències dels tipus de càmeres i repassa cadascun dels punts on aniran ubicades i demana saber si estan o no d'acord.

- Can Gonteres – no han assistit a la reunió
- Vista Alegre – Xavier Carrobé confirma que està ben ubicada
- Les Martines:
  - c/ Carbonelles la Sra. Isabel Prieto confirma que està ben ubicada
  - c/ Font Rodó, hi ha dubte si és o no LPR + videovigilància i la Sra Fina Fernández diu que s'acabarà de mirar
  - c/ Can Mas – la Sra. Isabel Prieto no la veu útil, la posaria a l'entrada dels jutjats. La Sr. Fina Fernández ho mirarà i farà retorn.
  - c/ Carena de Mas Bellver, la Sra. Isabel Prieto confirma que està ben ubicada
- Can Palet de Vista Alegre, no han assistit a la reunió
- Can Parellada: Plaça Santamaria, els representants del barri diuen que depèn d'on estiguin situades. El Sr. Flores diu que estan ubicades de forma que controli tota la plaça. Si es veu que on es col·loca és curt, a la propera fase s'haurà de ampliar. El Sr. Jesús Aragonés veu que es difícil que es controli tot i creu que s'ha de fer un altre plantejament a part de les càmeres, tot i que confia en els criteris que s'han considerat.

El Sr. Jesús Aragonés diu que per la part del bosc, ha quedat sense càmeres i per allà poden marxar. El Sr. Flores li contesta que es complicat que surtin per allà, que es va tenir en compte però es va valorar que de moment no. S'ha d'esperar a col·locar i veure causa/efecte, i si es demostra que surten per allà es posarà en una segona fase.

c/ França – ben ubicada  
C/ Alemanya -ben ubicada  
c/glorieta avinguda Àfrica – ben ubicada

Font de l'Espardenyera Ps Matadepera, la Sra. Mònica Redolat diu que no estan d'acord en la ubicació, anaven 3 i ara veu que només hi ha 1 i a més no li agrada la ubicació, la vol a la plaça o al final del carrer. El Sr Flores explica que s'ha buscat un sistema fiable, un sistema d'alimentació de llum per no dependre de bateries.

El Sr. Ignasi Fernández diu que a l'hora de dissenyar on instal·lar les càmeres han mirat d'intentar que tots els punts estiguessin connectats amb fibra òptica, que totes estiguessin connectades a la corrent, sense bateries, tot això té un cost. Aquesta prova pilot ha de servir com a xarxa o com a fonaments de tot el que necessita la ciutat, que la ciutat tingui un sistema de informació de videocàmeres i que a a partir d'ara es pugui posar en un carrer i que aquest integri amb un sistema que la policia pugui fer l'explotació pertinent. A vegades es pensa que qualsevol fanal té llum, però el fanal té tensió elèctrica i unes hores al dia, en alguns fanals no es poden posar càmeres perquè estan condicionats. Un altre tema és que s'ha de legalitzar les càmeres, en alguns punts ens poden dir que no perquè al lloc no hi ha delictes o l'objecte és un altre. S'ha

buscat la major fiabilitat de que aquest projecte pugui arrencar que sigui fonament pel que s'hagi de fer, que les que es muntin siguin legalitzades i a partir de aquí s'ha de marcar criteris i recursos econòmics.

El criteri de que digueu aquí cal una càmera i recursos per muntar-la i els fonaments en els dos apartats que estem treballant els tenim. Informa que la licitació ja està en marxa, és la segona perquè la primera va ser impugnada. Aquesta segona està en marxa, s'ha tret consensuant preus de mercat, buscant viabilitat, s'ha parlat amb altres ciutats però informa que no serà la primera licitació que queda deserta, aquesta es treu amb marge, incrementant costos pel que pugui ser, però és un risc, un risc que s'ha d'assumir. S'està fent tota la feina, i es farà tota la feina que pertoqui per garantir que la licitació es dugui a terme amb èxit.

El Sr. Flores explica que més detalls de les càmeres, tipus de tecnologia, bona imatge a la nit, les funcions etc.

La Sr. Fina Fernández remarca de la importància de que tots els serveis municipals treballin cohesionats per tal de que tothom conegui el sistema de videovigilància.

El Sr. Manuel Ramírez diu que no entén com pot ser que la licitació estigui en marxa i sigui subjecte a canvis. Si hi ha un adjudicatari no li pots fer canvis.

El Sr. Flores aclareix que ara només es poden recollir petits canvis, moure si es pot uns metres, no es poden afegir més càmeres perquè encareix el projecte.

El Sr. Noel Duque apunta que quan deia que això no ha acabat, es referia al projecte, però en aquest lot primer no pot entrar.

El Sr. Ramírez pregunta si ara no entren, rebent com a resposta que ara no.

La Sra. Cristina Fernández pregunta perquè el Bon Aire residencial tampoc entra.

El Sr. Noel Duque insisteix saber si ho havien demanat des de l'inici per escrit, per què abans de l'inici de la Taula s'havia creat un Comissió on es treballava el tema de les càmeres. Estar a la Taula no vol dir tenir càmeres si no que ja es treballava des d'abans. Aquí és on s'està donant la informació.

El Sr. Flores explica que hi ha un tercer lot que no es objecte d'aquesta licitació, que s'està preparant i s'estan buscant fons europeus.

El Sr. Ignasi Fernández informa que hi ha 3 lot de fons europeus per poder tenir una plataforma que a través d'un sistema videovigilància es pugui incorporar aquest sistema, per intentar que totes les càmeres transit i de persones, puguin integrar-se en un sistema que faciliti a vida al equip de policia aplicant intel·ligència artificial. Se està treballant en paral·lel en una plataforma que no s'ha volgut adjuntar per no alentir més aquesta licitació. Es tracta d'una plataforma que gestioni totes les càmeres de la ciutat.

No es pot donar previsió de quan es començarà a muntar les càmeres, està en licitació, s'ha de presentar ofertes i a partir d'aquí hi ha uns terminis administratius molt concrets.

El Sr. Flores explica que Mossos fa un any mig o dos va arribar a un acord amb ajuntaments petits que no tenen policia municipal, els municipis que es volen adherir han instal·lat càmeres i connectar les imatges de les seves càmeres a la central de mossos. Terrassa serà el primer municipi de Catalunya, amb Policia, que les seves càmeres estaran també connectades a la central de Mossos.

El Sr. Manuel Ramírez comenta que entén que això no acaba aquí i vol aclarir si han de fer una sol·licitud formal de càmeres al barri.

La Sr. Fina Fernández diu que fem el que hi ha previst i quan estigui tornem a començar, passat l'estiu.

El Sr. Noel Duque demana que consti en acta les demandes de MOPU i Bonaire Residencial i no cal que facin cap petició.

Els representants de Les Martines recalquen que a veure si es veritat, que no s'ho creuen que estigui fet abans de l'estiu.

El Sr. Noel Duque explica que tot es fa formalment, s'han de fer licitacions i és cert que és un procés lent.

El Sr. Rafael Resina recorda que anteriorment s'havien donat dates i no s'han acomplert.

El Sr. Contreras diu que a Les Fonts de Sant Quirze hi ha càmeres, pregunta si estan assabentats? A nosaltres ens ha servit perquè multen als veïns que porten al gos sense lligar. Per això nosaltres no hem demanat càmeres.

El Sr. Flores explica que si que tenen present que hi ha aquestes càmeres, i potser en una segona fase Les Fonts de Terrassa també té perquè hi ha l'entrada a l'autopista.

El Sr. Noel Duque dona per tancat aquest punt i fa un repàs de les activitats de dinamització.

El passat dia 1 d'octubre es va dur a terme la segona edició de la «Nit d'estrelles» als Pinetons, amb una assistència d'unes 30 persones. La activitat va ser un èxit i es van complir els objectius de l'activitat.

El proper dia 26 de novembre està previst realitzar la ruta pel Districte 2, per la vivendes del MOPU. S'informa que la Sra. Anna Maria, membre de l' AV de las Viviendas del MOPU, es també membre de l'empresa que va guanyar la licitació de les activitats de cultura i coincideix que podrà fer la visita.

Pren la paraula la Sra. Anna Maria Rodríguez i explica que està previst que el punt de trobada serà a les 9:45 a l'esplanada darrera del Parc de Carreteres i que la visita comenci a les 10:00 hores i finalitzi a les 13h. Es farà una visita pel barri i una descoberta de l'entorn, que inclou una visita guiada pel Parc de Carreteres de Sabadell-Terrassa, els pisos del MOPU, l'Anella Verda i la capella de la Mare de Déu de Torrebonica.

Pren la paraula el Sr. Noel Duque i informa que la segona ruta prevista es farà per Les Martines, al Districte 4, dintre de la programació del 2023 doncs el calendari ara es just i l'entitat te unes altres rutes programades que organitza directament.

El Sr. Noel Duque dona pas al torn obert de paraules:

Demana la paraula el Sr. Charles, informa que ha vingut a acomiadar-se i vol treure un tema que ja havia tret altres vegades. Vol expressar un tema recurrent, demana disculpes als presents del D7, i vol demanar a la resta d'assistents si creuen que un Districte7 que te de tot, un Consell Municipal de Districtes amb més entitat que una Taula, demana si la majoria dels presents entenen que el D7 ha de formar part de la Taula. Posa de manifest que no te res contra del D7, però que ja tenen de tot. Demana que siguin els membres de la Taula qui responguin i no el regidor.

Demana saber, abans de marxar, que pensa la resta d'entitats.

El Sr. Contreras respon, donant les gracies al Sr. Charles per la seva aportació a totes les reunions, i diu que en part pensa com ell que el D7 estan Can Parellada i Les Fonts i que si que estan a les afores i tenen zones disseminades i nuclis amb molta població. Diu que estan semi de préstec, però que tenen els mateixos o similars problemes: porcs senglars, masies, gent que va a robar a zones on hi ha poques cases, reconeix que alguna vegada s'ha sentit malament i no ho veu lògic, però igualment tenen problemàtiques. Amb això no vol dir que si han d'estar o no, demana que s'estudii i creu que tècnicament s'haurien de valorar.

El Sr. Charles recorda que es va fer un grup de treball d'organització, i la idea era treballar això, i no s'ha fet cap reunió.

El Sr. Noel Duque explica que aquest grup es va apuntar només 3 persones i dues marxen, per tant no es pot fer cap reunió.

Pren la paraula el Sr. Noel Duque i la recorda que la Taula es va fer pels barris oblidats, hi ha barris que tenen reivindicacions històriques i a nivell tècnic es va decidir que el D7 entres dintre de la Taula. Va sorgir aquest debat entre el Sr. Charles i el representant de Can Palet de Vista Alegre i es va proposar si era un tema d'interès general i no ho és, per això s'ha continuïtat amb altres coses.

Afegeix el Sr. Noel Duque i diu que aquesta taula serveix per a que els serveis es reuneixin i s'hagin de veure per decidir coses, que els barris tinguin un punt on poder queixar-se i demanar, si Can Parellada i Les Fonts tenen carències i hi ha una Taula amb tots els serveis presents és important que estiguin. Es va fer una reunió dels part dels serveis molt important, s'ha aconseguit coses, Les Martines ja te taxi a demanda, hi ha 16 càmeres, son poques però ja estan, s'hauria d'apuntar qui vulgues.

La Sra. Mónica Redolat diu que és Taula de baixa densitat i disseminats i per tant barris com Can Parellada, no són de baixa densitat. Es comenta que potser s'ha de canviar la «i» per una «o»

El Noel deixa clar que no hi ha un pastís que s'hagi de repartir.

Pren la paraula la Sra. Isabel Prieto diu que no és el mateix invertir 500€ en una activitat al D4 que al D7, no hi ha el mateix nombre d'habitants.

La representant de Bonaire Residencial es queixa que no tenen ni clavegueram i que hi ha molta diferència entre barris.

Pren la paraula la Sra. Isabel Prieto diu que no li molesta ni Les Fonts ni Can Parellada

El Sr. Noel Duque recorda que es va intentar dins de la Taula crear comissions i alguns dels temes que parlen no han arribat a les comissions. A les comissions s'ha de veure reflectides les necessitats de cada barri, és important venir a les sessions amb la idea del que es vol treballar. Si hi ha coses que no interessa a Can Parellada i Les Fonts doncs a la sessió del tema que no interessi no vindran.

El Sr. Contreras diu que ells tenen problemàtiques com a disseminats i com a ciutat, com per exemple el gran nombre d'equips que van el cap de setmana al camp de futbol.

El Sr. Noel Duque recorda que aquesta és la 4<sup>a</sup> sessió de la Taula, s'han parlat els temes que s'ha decidit prioritzar i si algú creu que no es fructífer, es valora i es transforma o es mira com fer-ho.

Els representants de Les Martines diuen que de moment funciona però que es pot millorar i els hi agradaria que quan es faci alguna cosa quedi les coses en clar i tornar a comentar que es va dir que es faria una reunió per veure on es col·locarien les càmeres i no es va fer.

El Sr. Contreras diu al Sr. Duque que si estan o no ha de ser una decisió de l'Ajuntament tenint en compte les problemàtiques que tenen.

El Sr. Noel Duque finalitza la reunió dient que es farà una proposta de dates i de comissions. Demana que si algú té alguna proposta de Comissió que la faci arribar per treballar alguna cosa concreta. Perquè hi ha temes com el clavegueram que són Urbanístics que escapen als ajustos que pugui fer la Taula coordinant serveis, però hi ha temes més fàcils i ajustos que si que des de la Taula es poden fer.

#### **Acords:**

- Convocar la propera Taula
- Enviar document de d'ubicació de les càmeres als representants de Bonaire Residencial.
- Recollir la petició de les càmeres de Bonaire residencial i del MOPU.
- Recollir el canvi de lloc d'una de les càmeres de Les Martines i moure uns metres la de la Ps Matadepera



